

EL ATLANTICO

ADMINISTRADOR
JOS. A. THOMAS
APARTADO No. 139

TODA LA SEMANA EN UN DIA

Número 30

10 de Junio de 1950

Año 1

Limón, Costa Rica
Vale 25 cts.

En 4 años la Northen ha introducido 150 modificaciones de tarifas

San José, 3 de junio de 1950.

Lic. don Oscar Chacón Jinesta
Oficial Mayor de la Asamblea
Legislativa.
Ciudad.

Tengo el agrado de referirme a su telegrama sobre el asunto de tarifas del ferrocarril de Costa Rica.

Sería labor de mucho tiempo estudiar las autorizaciones que este Ministerio ha dado para la variación de tarifas desde la vigencia de los contratos, que son ley de la república desde el año 1884.

Me concreto a dar datos a partir de enero del 43, que son los que tengo a mano en el archivo de este Ministerio: A partir de febrero de ese año en que el secretario de Fomento de esa época, licenciado don León Cortés Castro, dirigió un oficio terminante y brillantemente redactado al gerente de la empresa Mr. Marsh. Puede decirse que el ferrocarril mantuvo a la orden del público un folleto sobre tarifas y convino en que cada vez que alterara alguna de ellas, lo comunicaría a fomento para que se tuviera conocimiento de la variación y fuera aprobada; a base de ese entendimiento originado de la nota del expresidente Cortés, la antigua secretaria de fomento aprobó hasta mil novecientos cuarenta y siete, con acuse de recibo, alrededor de ciento cincuenta modificaciones o variantes introducidas al folleto de tarifas a que hice mención; también aprobó en forma expresa en 1943 una alza de tarifas en pasajes de primera y segunda clase.

Este asunto de tarifas tiene muchos antecedentes que considero, salvo mejor parecer de la comisión, necesario ver y estudiar para formarse un cabal criterio sobre la materia. En consecuencia con mucho gusto pongo a la orden de sus miembros el expediente creado por

Celebración del Jueves de Corpus Christi

El jueves último celebró la Iglesia Católica la Fiesta del Corpus Christi.

Entre los acontecimientos religiosos éste es uno de gran significancia; Dios se dá a los hombres en alimento espiritual, y transformando así ofrece la vida eterna a quien lo toma.

«Quien coma mi cuerpo y beba mi sangre, no morirá eternamente». Son palabras dichas al instituirse el Misterio de la Eucaristía.

Nuestro pueblo siempre ferviente y bueno asistió a la prosecución, riñéndole homenaje de pleitesía a Dios en los cuatro Altares donde fué colocado.



Sin solución inmediata el problema de los muelleros de Limón

No parece tener solución inmediata el complejo problema de los muelleros de Limón. No quedará otro recurso que el de someterse a la realidad de que la máquina desplaza a los hombres y que es imposible oponerse a la introducción del maquinismo en los medios de explotación económica. El serio problema puede resumirse así: 150 muelleros realizaban la descarga de

los barcos en diez horas. Hoy, con tres máquinas, realizan esa labor en tres horas. Como el salario por unidad de tiempo permanece invariable, ellos ven disminuirse considerablemente el sueldo total por día, lo que ha originado su protesta. Se trata de llegar a un arreglo en el sentido de subir los jornales por hora, disminuyendo el número de trabajadores.

La Nueva Tienda LA NOBLEZA

— de —

JORGE AYUB

Se pone a las órdenes del pueblo en general con su grandioso surtido de mercaderías. Sus puertas han sido abiertas el sábado pasado, 3 del corriente.

ESPERAMOS SU GRATA VISITA

Situada: Esquina sureste frente al Correo de Limón

estas cuestiones en las oficinas del archivo de este Ministerio.

También me permito hacer de su conocimiento, con el ruego de que lo haga saber a la citada comisión, que en pronunciamiento escrito que obra en poder de este despacho, el señor procurador de hacienda

licenciado don Rodrigo Soley, apoyándose en una resolución dictada por el Banco Central, ha manifestado que no procede el aumento de tarifas solicitado por la gerencia de la compañía.

De usted Atto. S. S.

GONZALO JIMENEZ F.
Ministro de Obras Públicas

El Personal Docente de Limón se une al aumento de sueldos

No es desconocido para nadie, las dotaciones de hambruna que se paga a los servidores de la educación nacional. Por desgracia, es tanta la incomprendión, que siempre que piden dos encuentran muchos, pero nunca miran que los sacrificios del educador cada día lo van estrechando por la penuria de su escasa remuneración. Fresca está todavía la gran campaña del 46 en la que el Personal del país, libró la gran batalla y buscó el impuesto sobre la renta para su reajuste de sueldos; el impuesto sobre la renta no se creó para cubrir el emolumento que demandan los plazos nuevos, ni ascensos de categorías, ni para que cubriera partidas que no fueran el reajuste de los sueldos del Magisterio Nacional. El Magisterio recibió el aumento del 60%, con la promesa de que el 40 le sería aumentado, cuando la renta y el real valor de la propiedad produjeran lo suficiente para el reajuste del 40. El impuesto sobre la renta produce más de lo que los educadores necesitan, pero lo destinan a otros fines. ¿Por qué han de buscar los maestros nuevos fuentes de ingresos? ¿Porqué se pretende tomar a los educadores para crear nuevos impuestos? Déseles lo que les corresponde, ya que si examinamos los presupuestos de los ministerios y las altas oficinas vemos que sus sueldos se aumentaron algunos hasta en el 200%. De el costo de la vida ni digamos, de esta vez no habrá que hacer un balance, ya que se necesita estar ciego o vivir en ganga para no darse cuenta de como vivimos hoy en Costa Rica y cuál es el costo de la vida. Nos parece justa la demanda de los educadores y pueden contar siempre con estas columnas en su anhelo de mejorar sus dotaciones.

MADERA DE BALSA

Se le ruega a los productores de Balsa en tucas o aserrada que, antes de entrar en nuevos contratos, consulten al suscrito con el objeto de conseguir los mejores precios.

Julian A. Weston

Apartado 1032

San José

ACTIVIDADES FUTBOLISTICAS

— A CARGO DE CHALO —

El domingo anterior se anunciaron dos nuevos eventos pro-disputos del campeonato de fútbol limonense que está pronto para llegar a su fin. El primer partido se anunció para las diez de la mañana, correspondiéndole al Barcelona y Aduanas; ambos equipos no se presentaron.

El segundo correspondió al Marte y Torino. Fue éste un match disputado de principio a fin; los equipos de ambos cuadros respondieron en forma pareja en sus actuaciones y tanto defensores como atacantes, marteños y torinos se fajaron hasta el último segundo. En ambas puertas se sacudieron fuertes lefazos. El primer tiempo estuvo bastante movido, siendo así en ésta que Meco aprovechó desde su wing izquierdo introducirse en la linea peligrosa para incrustarla en la red defendida por el excelente portero Narciso «Boli» Nieve.

En la segunda etapa los marteños se crecen en lidas sus líneas con constante coraje y ansias de triunfo pero de tan mala suerte les tocó encontrarse con una linea defensiva formada por: Gallineta, Barnes, Juan José, Boulet y Rodríguez. A los escasos dos minutos Boyer aprovecha para anidarla de nuevo en la red marteña al recibir pase de Biñns, quien actuó maravillosamente. Con este triunfo el Trinco es probable que sean campeones, ya que sólo les falta enfrentarse a los güílas del Colegio y además llevan dos puntos de ventaja sobre el Marte.

Gesto noble y que merece ser comentado, es aquella, en la que se enfrentaron las novenas del Colegio de Limón y el Clubs B. B. C. para recaudar fondos para Reinaldo Smith, deportista de magníficas cualidades quien se encuentra enfermo en el Hospital de San José.

Felicitamos a los muchachos del Colegio por su desprendimiento en tan magnífica idea, para ayudar a un compañero, como también a los del Clubs

por su colaboración. Para Reinaldo, debemos pronto y total restablecimiento.

— o —

San José, 3 de Junio de 1950.

Señor:

Redactor Dep. de EL ATLANTICO.

Límón,

Estimado Redactor:

Mucho nos agrada a los limonenses residentes en esta capital, leer con tanto acierto su sección deportiva, la cual no pone al tanto de lo que ocurre en deportes en la provincia de Limón; por lo cual sirvánse aceptar un caloroso aplauso de felicitación.

Aprovecho para mandarle los nombres de los jugadores de base ball del COCA COLA BASE BALL CLUB y sus posiciones:

Guy Greenwood: SS, Frank Ho Sosa: Tercera Base, Carlos Enrique Laprade: Catcher y Filder, Arnold Breedy: Picher y Primera Base, Dennis Urbina: Filder, Ricardo Alvarez Filder, Fernando Lawrence: Picher, José Rivera: Cacher y Filder, Salón Contreras: Picher y Segunda Base, Salvador Tabash: Filder, Rigoberto Muñoz: Picher, Worth Jackson: Manager, Tercera Base, Hugo Bernart: Filder, Edgar Galvez: Cacher, Douglas Muñoz: Manager, Richard Rinaldi: Filder, Bernal Quirós: Segunda Base, Arnoldo Quijós: Filder, Octavio Muñoz: Picher y Primera Base, Carlos Hayling: Manager, Sra. Alia Sarkis: Madrina.

Espere dentro de poco tiempo el calendario de juego de segundas divisiones.

Quedando del señor Redactor Deportivo.

Muy atentamente:
Squeeze Play

Compre y lea todos los sábados este Semanario

RUBEN CHING e HIJO

— EXPORTADORES DE CACAO —

Recibimos: Cacao - Cocos - Copras

Pensión Central en frente del Correo. Limón

Cía. Eléctrica de LIMÓN

Recuerda a sus abonados que los recibos por servicios eléctricos deben ser cancelados en la primera quincena de cada mes.

The Electric Company of Limón hereby reminds its subscribers to the electric services that the payments are to be effected within the first fifteen days each month.

ESCUELA TOMAS GUARDIA

Muy avanzados se notan los trabajos de la construcción de la sección nueva de la Escuela Tomás Guardia. La diligencia de los trabajadores que realizan la obra, bajo la dirección del dinámico constructor don Hugo Vargas es notoria. Se nota que quizás en un par de meses a la vista, ya estará en condiciones de descongelar los apilados grados, que trabajan este año haciendo gran sacrificio. Este esfuerzo del contratista y sus operarios, los amerita ante las personas que saben del valor de las obras y del cumplimiento de la palabra empeñada.

DEPORTIVAS

Presentamos un reñido encuentro de Basket-Ball entre la selección B. y el campeón relámpago. El score favoreció al campeón que se anotó 34 puntos a 9 de la selección B.

El otro encuentro entre los quintetos selección A y quinto A fué ganado por la selección con un score de 23 puntos a 10 del quinto A.

Pasa a la página 4

LA FAMA

Acaba de recibir gran surtido de Zapatos Tennis, Keds y Zapatos para Basquett tipo especial; también tacones y suelas de hule en todos los tamaños.

ROGELIO TASIES - LA FAMA
Costado de la Unidad Sanitaria

CLUBES DE MERCADERIAS
Tienda La Barata - Mueblería Kader

— de —

MOISES KADER F.

Recordamos a nuestros socios que perderán su derecho por la falta de pago de tres cuotas. Les rogamos efectuar el pago semanalmente.

Tome KOLA GARRON

EDITORIAL

Desde hace mucho tiempo se hace sentir la necesidad de una pequeña reforma en el itinerario del tren de pasajeros de Limón a San José.

Los pasajeros que toman el tren en Limón a las nueve y quince de la mañana, tienen que ir provistos del almuerzo frío, preparado de prisa, porque en el trayecto del tren no hay una parada que permita bajar y almorzar. Las gentes que viajan tienen entonces que someterse a los inconvenientes de hacer preparar el almuerzo, llevar paquetes, termos, etc. para un viaje de seis horas, a veces más. No todas las personas están acostumbradas a este sistema de comer, sobre todo, creemos que la Compañía debe dar a sus pasajeros todas las comodidades posibles, aunque estamos acostumbrados a soportar todas las incomodidades, pero hay muchos extranjeros que nos visitan continuamente y que no tienen aficiones para condiciones de meritorias.

Todo esto podría evitarse dando al pasajero mayor comodidad alterando un poco el itinerario del tren, sin perjuicio ninguno para la organización de los servicios ferroviarios.

Se nos ocurre que el tren podría pararse unos minutos más en Siquirres. Esta pequeña alteración, sin perjuicio para el ferrocarril permitiría a los pasajeros bajar en este importante Centro y tomar un almuerzo ligero y también se nos ocurre que el tren de San José a Limón podría pararse unos minutos más en Siquirres, permitiendo así a los pasajeros bajar y comer. Esto evitaría también que los pasajeros que no tuvieron tiempo de tratar almuerzo frío, tengan que comprar en las estaciones del trayecto cuanto comestible quieran venderles, sin concretar la procedencia ni la calidad de lo que adquiere.

Siquirres se beneficiaría muchísimo más si el tren parara diez o quince minutos más. Esta localidad tiene restaurant, cárnicas, refresquerías y muchas otras cosas que puede ofrecer al pasajero.

Nosotros creemos que el Gerente del Ferrocarril tomará en consideración esta sugerión que ahora hacemos, que no solamente va en beneficio del público que viaja, sino también de la ciudad de Siquirres y la consideración que debe tener la Northern Railway Company de facilitar a sus pasajeros todas las comodidades posibles dentro del buen servicio.

ATENCION LIMONENSES EN LA

NUEVA TIENDA

de Naim Sarquis y Hno. encontrará usted todo NUEVO hasta los precios son nuevos porque son más bajos. Especialidad en seda y artículos para caballeros. Recuérdela: esta situada contiguo al hospedaje de Rolando Young

THE NEW STORE

of Naim Sarquis & Hno. you will find everything NEW up to the prices are NEW because they are lower than elsewhere. Specialized in silk and other articles for gentlemen.

Remember: This store is situated next to the Lodging of Rolando Young.

WHEREABOUTS

The British Vice Consul in Limón requires information concerning the whereabouts or fate of the following persons:

Rebeca Djwaer-Lena Jones-Mrs. Alice Hunter
Mrs. Helen Lawrence & Charles Cummings.

Señor Ganadero:

Miel para gánado, Semolina, Atrecho de trigo, Maíz quebrado, Harina de maíz, Sales en block, yodada, azufrada, corriente

y toda clase de MEZCLAS
para ganados y aves, le ofrece

BODEGA SOLANO Y CIA., LTDA.

Teléfono 2691 - SAN JOSÉ - Apartado 1942

SOCIALES

Regresó de San José después de una temporada al lado de su familia la gentil dama doña Flory de Quirós en unión de sus niños. Le presentamos un cordial saludo de bienvenida.

La culta y apreciable dama doña Luisa Carazo de Loría, festejó el aniversario de su natalicio, con tan grato motivo le enviamos nuestro saludo deseándole una venturosa existencia en unión de los suyos.

Para los Estados Unidos salieron el mes pasado los cultos esposos don Mariano Zúñiga y doña Grace R. de Zúñiga, les hacemos llegar nuestro saludo hasta allá a la vez que formulamos votos porque tengan un viaje lleno de felicidad.

Tuvimos el gusto de saludar de nuevo entre nosotros a don Marcos Baldioceda y su gentil señora doña Hilda de Baldioceda de regreso de su viaje por los Estados Unidos.

Don José María Castro y su apreciable señora esposa salieron para los Estados Unidos. Los despedimos, formulando votos porque tengan un viaje lleno de felicidad.

La llegada de un lindo bebé es motivo de intensa alegría en el apreciable hogar de don Alberto Calvo y su gentil señora esposa doña Eneida P. de Calvo a quienes saludamos, deseando para su hijito un porvenir pleno de felicidades.

El próximo trece de los corrientes arribarán al país los distinguidos jóvenes don Oscar y don Guillermo León Ouzmán hijos del apreciable hogar de don Enrique León y doña María León de Guzmán. Regresan estos amigos llenos de lauros por el éxito alcanzado no sólo de haber terminado sus respectivos cursos en la Marvin High School de Filadelfia E. U. A., sino también por haber ocupado los primeros puestos entre sus compañeros de estudio. Los felicitamos por sus triunfos y les presentamos el salud de bienvenida alegrándonos de tenerlos de nuevo entre nosotros.

EL ATLANTICO

• APARTADO 199

LA COPACABANA

OFRECE

Los Limonenses no se preocupan para las celebraciones de sus matrimonios, bautismos, cumpleaños, bailes y fiestas de cualquier naturaleza, solamente tienen que pasar a

LA COPACABANA

y allí le ofrecemos un galón de cuarenta copas de deliciosos helados de su gusto por el ridículo valor de

QUINCE COLONES

puesto en su casa a la hora que Ud. indique.

WEAR

Clifford Steele's
Tailor Made Suits

Here are three special reasons why you should
FIRST: The high qualities of our Materials.
SECOND: The neatness of workmanship.
THIRD: The elegant fitting of our garment
 Which will never get out shape.

Centrally established near the British Vice Consulate
 in the City of Limón.

Averages del Campeonato de Base Ball de la Zona Atlántica

Al terminarse la segunda vuelta del campeonato los mejores bateadores se encuentran en el siguiente orden:

Fitz Lawrence de los Bravos con 30 veces al bate, 13 hits, un average de 433. Joseph Lloyd de los Bravos con 33 veces al bate, 14 hits, un average de 424. Carlos Gayle de los Bravos con 28 veces al bate, 11 hits, un average de 393. Vincent Scott de los Bravos con 31 veces al bate, 12 hits, un average of 387. Alfonso Crawford del Motive Power con 26 veces al bate, 10 hits, un average of 385. Winston Edwards del Júpiter con 30 veces al bate, 11 hits, un average of 367. Theophilus Duncan del Balaín con 14 veces al bate, 5 hits, un average of 357. Albert Evans del Motive Power con 26 veces al bate, 9 hits, un average of 346. Samuel Sherrier del Júpiter con 30 veces al bate, 10 hits, un average of 333. Wilfred Brown del Batán con 30 veces al bate, 10 hits, un average of 333. Frank Powell del Cubs con 30 veces al bate, 10 hits, un average of 333. Clifford Edwards del Motive Power con 18 veces al bate, 6 hits, un average of 333.

BASES ROBADAS

Fitz Lawrence de los Bravos con 10. Ha empujado más carreras Vincent Scott de los Bravos con 13.

Ha anotado más carreras Alonso Wilson y Fitz Lawrence ambos de los Bravos con 12.

Home Run anotados en lo que va del campeonato, 10. Los que han anotado son los siguientes:

Alonso Wilson, Ernesto Brown, Fitz

Visit the New Lumber Deposit

Britton and Holness, Limited

Guaranteed First Class Black Heart Laurel, Well Assorted

Situated: Between the former Lindo Brothers' Office and Gourzong's Radio Repairs-Front Railroad Yard.

S. D. BRITTON, Manager

Este documento es propiedad de la Biblioteca Nacional "Miguel Ospina López" de la Universidad Nacional de Colombia. Se permite su uso para fines de estudio y enseñanza.

THOMPSON FOR TOOLS

WOLF BUILDING - SAN JOSE

(Opposite to Templo Bíblico)

La fundación del Siglo Veinte y la Asociación Nacional de Proyectos

Anuncian el principio de estudios coordinados acerca de la capacidad de los Estados Unidos para consumir mayor cantidad de mercaderías y los servicios de países extranjeros, así como los efectos que ese aumento causaría a las industrias del país. Los dirigentes de ambas organizaciones hacen énfasis en la importancia de la paz y prosperidad en todos los países del mundo, lo cual se puede obtener mediante la creación de una política realista y positiva de parte de los Estados Unidos en lo que respecta a las importaciones, tanto públicas como privadas - orientadas para reducir la carencia de dólares en el extranjero, lo cual previene a las naciones libres comprar mercaderías americanas.

El asunto de las importaciones es considerado como de mayor importancia por ambas organizaciones y será administrado por una comisión mixta formada por los señores H. Christian Sonne, Presidente de la ANP Junta de Trustees, y Trustee de la Fundación, por el Sr. Evans Clark, Administrador de la Fundación, y el Sr. E. J. Coll, Director de la ANP. El trabajo de Investigación será conjuntamente dirigido por el Sr. Calvin B. Hoover, Presidente del Departamento de Economía de la Universidad Duque, y por el Sr. Don Humphrey, Profesor de Economía

de la misma Universidad y Consejero del General Lucius D. Clay en Alemania. El Dr. Hoover ha escrito extensamente acerca del comercio internacional; y durante el año 1947 fué miembro del Consejo del Presidente para estudiar y determinar la extensión de la Ayuda al Extranjero - ese Consejo fué denominado "La Comisión Harriman" y fué el precursor de la actual organización ECA. El Dr. Hoover pasó todo el verano en Europa estudiando y obteniendo informaciones acerca de la cuestión de las exportaciones de Europa a Estados Unidos. La oficina principal para las investigaciones de este proyecto ha sido establecida en el edificio Kass en la ciudad de Washington, D. C.

(Continuará)

Doctor Oscar Pacheco

Médico y Cirujano
 — de la Universidad de Pensilvania —

Especialidad en enfermedades de las señoritas

Oficina: 75 varas al Oeste del Colegio de Señoritas

SAN JOSE, C. R.

Horas de: 10 a 12 m - De 2 a 4 p.m.

TIENDA HOLLYWOOD of SOLOMON BERENZON

Has recently received: Gabardine shirts with 3 zippers in all colours. Shirts with stripes also plain- Working Shirts- Khaki, Army 2 by 2- First grade Men's socks, \$ 2.50 per pair- Otis undershirts with sleeves and sleeveless- Boys' Shoes. Women and Children: grand assortment.

All At Prices Without Competition.
 Come and see our stock before going elsewhere.

SE VENDE

Un negocio de Cantina Restaurant y Cafetería con casa de habitación situada en el corazón de San José, denominado:

GOLFITO BAR

Bien surtido. Alquiler barato. El punto es comercial. Se vende por motivo de Salud. Para informe diríjase a GOLFITO BAR. Apartado 779 — San José.

o en casa No. 8 frente a la Iglesia Católica en Limón

THE ATLANTIC

Editor:
JOS. A. THOMAS

Number 30

ALL THE WEEK IN ONE DAY

Post Box 199
Limon, Costa Rica

June 10, 1950

Year 1

OUR TASK

FROM OUR DESK

BY THE EDITOR

We approach again the much aired out subject on the necessity for a slight change in the itinerary of the passenger trains from Limon to San Jose and visa versa.

The passengers taking the train in Limon at 9.15 forenoon have to prepare hastily a cold lunch, because the present passing place of the trains affords no means whereby the passengers could secure a light lunch. Hence the traveller has to submit to the inconvenience of preparing lunch before starting from either of the terminals; carrying packages, thermos, etc., for a journey of six or more hours at times. It is not all persons who are accustomed to such eating system, and above everything, we believe that the Company should give its passengers all the convenience possible. Although we are accustomed to tolerate the discomforts, but there are many strangers who visit our Republic and by necessity travel by rail and, without doubt, are not used to such tightened conditions.

All can be avoided and thus give the passenger better convenience by changing a little the itinerary of the trains without prejudice to the organization of the railroad services.

It occurs to us that the trains could stop a few minutes more at Siquirres. This little change, without prejudice to the railway would and will permit the passengers to detract at this important center and take a light lunch and the same should be applicable to the passengers from San Jose to Limon. This would also avoid the purchasing of edibles at other stops enroute without the slightest knowledge of the source or manner of preparation.

Siquirres would be greatly benefited if the railway effect a ten or fifteen minutes stop there. This locality has an up-to-date restaurant, bars, cool drink counters and many other things to offer for sale.

We believe that the Manager of the Northern Railway Company will take in consideration this suggestion which we make now and not only in the interest of the travelling public, but also to the city of Siquirres and the consideration which the Company should have to facilitate its passengers with all the convenience within good service.

Port Limón Branch No. 134 of the Jamaica Burial Scheme Society

On Thursday night the 1st instant, amidst the scene of lustre and a praiseworthy representation of members, the Por Limón Branch No. 134 of the Jamaica Burial Scheme Society, effected robustly the item of Reception of new members. The highly interesting ceremonial hymns were sung with vivacity and with Mrs. Edith Walcott presiding at the organ.

We understand that the Society's Autumn Programme with the aim to raise funds for the yearly Christmas Dole is now in its preparatory stage and will be a novelty in the form of a trumpet contest in which will participate all the ace trumpeters in the Republic. The date and further details will be announced in the near future.

COPACABANA OFFERS

That Limonenses have no cause to worry about making Ice Cream for the celebration of marriage, birth anniversary, dance baptism and functions of any nature; it is only necessary to call at

COPACABANA

and there you will get a gallon containing forty cups of delicious Ice Cream of the flavour you desire for the very Low price of

FIFTEEN COLONES

delivered at your house or any other place at the hour you indicate.

DR. MIGUEL S. DEJUK

Physician and Surgeon of Tulane University United States of America

ADVISES

His esteem patients as well as prospective ones that his office is situated two and a half blocks West of the U. N. I. A. Liberty Hall and his service is at their disposal.

Office Hour: From 2.30 in the afternoon:

The Braves Washed the Motive Power With a Score of 13 - 8

Four Hundred Patients in Excess in San Juan de Dios Hospital

Last week an official release by the Director of the San Juan de Dios Hospital states that there are four hundred patients in excess in the institution and in consequence of its congestion instructions have been directed to Governors, Police Agents and other corresponding authorities not to send any sick person for the time being except in cases of serious nature.

The Anglican Church at Guácimo Will Stage Rally

We learn that the Anglican Church at Guácimo will stage a Rally based on San Jose and Limon on the night of Tuesday the 4th of July; Independence Day of the great North American Republic. It is stated that an attractive programme will relish the main feature. The representatives in the names of the Capital and our Port are said to be real busy workers and there is no knowing on whom the honours will be bestowed. There is one thing sure that Anglicans and their friends from every section along the Old Line will be in attendance.

LA FAMA

Just received a grand assortment of Shoes - Tennis, Special Shoes for playing basket ball; also heels and rubber soles in all sizes.

ROGELIO TASIES

La Fama- In front of the United Medical & Sanitary Building:

THE PEOPLE'S HOUSE

JACK ORANE SUCS. - Limón

You will need a good article
for your money so see us first
for the best of everything.—

Suitings, dress materials, and
all other requirements in Ladies'
& Gents wear prices always to
please you.—

Parent Body Universal Negro Improvement Association and African Communities League Aug. 1929 Box 160, Monrovia, Liberia, West Africa May 19, 1950

To the Officers and Members of Divisions, Branches and Chapters of the Universal Negro Improvement Association and African Communities League founded by the late Marcus Garvey:

There was a time when Negroes of the World became a part of an International Order with a determination to elevate their Race to a position of Dignity through establishing Racial Nationality on the Continent of Africa.

This was the belief and teachings of the Founder of the Association that Negroes, being of the larger Race groups, should never be satisfied being divided and held in contempt as a scattered and discipline minority in governments foreign to their ideologies. It is the intent and purpose to respect the sovereignty of all governments but to realize that most of the Governments of today were neither founded by us or for us, and that the world will never accord us the dignity befitting Members of the human family unless we found and establish a nation and prove our worth as equal contributors to "International Society". To do this requires Unity of Purpose and Unity of Actions.

A Division breaking away from the Parent Body and establishing independent sovereignty has no international spokesman. He has no international objectives and it cases to exist as a part of a great Organization. Hence it automatically must wither and die for its Membership looks to international salvation through nationality and whenever

this is denied by local leadership, there can be one objective and purpose and that means that the leadership is determined to drive out its membership to "Seize the property" they have purchased through their unity. This is wicked. The conduct of such people should never be forgiven by the Race. Posterity can only Damn them as seekers of "Pieces of Silver". In many instances, such people can get the support of Governments, for what does another Race care if a Negro destroys his own.

They point to the incompetence of the Negro and say if he had been competent to conduct his own affairs, he would not have sought to circumvent his own efforts and by so doing he is not a fit member in a responsible society and if given the opportunity, he would be a disrupting factor in their society just as he is in his own.

The Parent Body cannot permit this. The Parent Body does not represent an individual but it represents the Race. The Parent Body was established by an international Convention representing Divisions, Branches and Chapters throughout the world. They shall ever look to it for proper guidance and interpretation of the laws and thoughts towards racial betterments.

Lie though they will; connive though they will; steal though they will; but the truth of the Association will triumph and those who cut away like the fingers of the hand could never again serve a useful purpose but will languish and

LA CIA. AGRICOLA EXPORTADORA, S. A.

Ruega a los bananeros de Línea Vieja:

Que en virtud de las exigencias del mercado norteamericano en cuanto a la calidad del banano, nos es indispensable la cooperación integral en cuanto al buen manejo de la fruta y al grado que se pide en los avisos. Esta cooperación muy sencilla y fácil de dar, significaría para el productor posibilidades más amplias de ayuda para nuevas siembras.

Notice to the Banana Cultivators on the Old Line

In view of the fact the North American Markets are exacting on the quality of the banana, it is necessary for us to cooperate in every respect to secure the best grade of fruit when notices are sent out. This cooperation is very simple and can be easily given and will signify for the producers more ample possibilities of help for new plantings.

HOTEL SANTA FE

200 yards North of Central Market 8th Street - 5th Avenue - Tel. 1497
San José, Costa Rica

UNDER NEW MANAGEMENT OFFERS THE PUBLIC COURTESY AND EFFICIENCY

When in San José on business or vacationing the most appropriate place to stay is at

HOTEL SANTA FE

Meals prepared by experts in the culinary art • Reasonable Prices

Visit us and be convinced!

die. A Division will revolt and members will break away and support the Parent Body as individuals because no force on earth will make them "In a majority" forget the source of their freedom.

With the Parent Body being established in Africa, we will soon be in a position to combat the evil propaganda throughout the world and rally the decent members in support of the objectives of the Association. I therefore call upon every loyal member where ever

found for obedience to the laws and promotion of an objective without selfishness because only in unity can we elevate our Race to Dignity And Imprudence.

Anticipating the Co-operation of all loyal members of the Association and with very best wishes,

I have the honor to be your Obedient Servant.

Signed: James R. Stewart President General.

CARIBBEAN REVIEW

Popular Chamber to Select West Indian Conference Delegates

In future the two delegates from Jamaica to the biennial West Indian Conference are to be selected by the House of Representatives, according to a recent official announcement. This decision is regarded as another step toward fuller responsibility for the elected representatives of the people. From the beginning of the West Indian Conference in 1944, one of Jamaica's delegates has been selected by the House of Representatives, and the other, an official, by the Governor-in-Executive Council. The next West Indian Conference is slated for November of this year and will be held at Curacao.

Six Jamaicans Receive UCWI Scholarships

Six Jamaican students have been awarded scholarships tenable at the University College of the West Indies from the beginning of the academic year in October. Two are open scholarships offered by the University College in

Arts and Natural Sciences. The others are Jamaica Government Exhibitions in Arts. Average age of the recipients is just over 18. They were mostly prefects or head students of their respective high schools.

Discuss Agricultural Problems

Heads of agricultural departments throughout the British Caribbean are meeting in Jamaica to discuss the technical aspects of agricultural problems in the West Indies. In attendance are the Agricultural Adviser to the Secretary of State for the Colonies, G. S. Clay A. D. K. Frampton, Agricultural Adviser to the Comptroller for Development and Welfare in the West Indies, and the Professor of Agriculture at the Imperial College of Tropical Agriculture in Trinidad.

THE ATLANTIC

LIMON, COSTA RICA

No Finer Food can be Found anywhere in San José than

the delicious and exquisitely prepared dishes served at

Restaurant Maxie

100 yards north Hotel Valencia Annexo in Paso de la Vaca

Garage Universidad

CALL PHONE 3693

And you will have at your service a car. Pay what the service is really worth. GARAGE UNIVERSIDAD boasts of its staff of competent, courteous and honest chuffers whose duty it is to see that each customer is satisfied. Next time you need a car, remember Call 3693

RESTAURANT "ECOS DE PARIS"

Conveniently situated in the heart of the capital 300 yards South of Musmanni's Bakery, San José - PHONE 6289

We Specialize in Excellently prepared meals along with an efficient stock of the best liquor.

OUR BOAST IS «Eat where the best sanitary methods are practiced in the preparation and serving of food».

Personally attended by the proprietor:

CEDRIC KERR

CARIBBEAN REVIEW

600 Apply for Women Police Jobs

More than 600 young women have filed applications to become police-women in the Jamaica Constabulary. Vacancies exist for only six. The six are being appointed because the enlistment of three women in the Police Force for the first time about two years ago has proved a success. Now, three will nine, including a sergeant, a corporal and an acting corporal.

Panamanian Jockey Riding in Jamaica
King Flores, Panamanian jockey who recently arrived in Jamaica rode at the Knutsford Park races on May 24 and will ride on June 8 and 10.

Trinidad Announces Elections Date

Election day for Trinidad and Tobago the recently proclaimed new constitution has been fixed at September 18, and Nominations day, on which candidates for election will be proposed and officially recognized, will be September 1. The elections will be held to determine who shall fill the 18 elected seats of the new Legislative Council, the first which will have a majority of elected members. Registration of voters takes place from the 12th of June to the 21 when enumerators will make house to house visits to register every person qualified to vote. This includes every normal, adult citizen.

Government Servants Must Keep Out of Politics

Trinidad legislators shied themself.

THE NEW STORE "THE NOBLE"

— of —

GEORGE AYUB

Is at the orders of the public in general with its very grand assortment of merchandise.

The doors were opened last Saturday, the 3rd instant.

This is your store. We await your visit.

Situated: South - east in front of the Limón Post Office.

RUBEN CHING & SON

— EXPORTER OF CACAO —

We Buy: Cacao - Coconuts - Copras

Pensión Central in front of the Limón Post Office.

ST. MARK'S CHURCH

LIMON, COSTA RICA

*The Church is the Pillar
and the Ground of the Truth*

S E R V I C E S :

SUNDAYS: 6.00 a. m. Solemn Holy Eucharist Sermon
8.00 a. m. Choral Holy Eucharist
3.00 p. m. Sunday School
7.00 p. m. Solemn Evensong, Sermon.

Weekdays: Wednesday, Friday, Holy Days 6.00 a. m.
Monday, Wednesday, Friday 7.00 p. m.
Saturday: Confession 4.00 - 5.00 p. m.

See Weekly Parish Bulletin for other Announcements

Open Drive Against Malaria in Br. Honduras

An anti-malarial campaign is getting under way in British Honduras, with the aid of 30,000 tons of DDT, with which every home in the country will be sprayed four times in the next two years. An effort is being made to eradicate malaria completely.

Grenada Group Accepts Federation Proposals

The Executive Committee of the Grenada Citizen's Association has adopted a resolution, following a four-hour debate, calling on the Grenada Government to accept the proposals of the Standing Closer Association Committee for a federation of the British West Indies.

B. G. Painter Acclaimed by Critics

Dennis Williams, 27, British Guinean artist, is on his way to the United Kingdom to further his art studies, which he began in 1946 with a one-year British Council scholarship, followed by two years more study in the U. K. and visits to Europe, and the U. S. He has received highly favorable comment from art critics, Wyndham Lewis, BBC art critic, describing him as "one of the half dozen most promising young British painters".

Donation to Aid West Indian History Study

Imperial Stores, Ltd., of San Fernando, Trinidad, have donated through their directors, two thousand dollars to be advanced in four equal yearly sums for the purchase of books on West Indian History. Only conditions attaching to the gift are that the books be housed in San Fernando and that they be selected by Dr. Eric Williams, De-

puty Chairman of the Caribbean Research Council or the Caribbean Commission and President of the Historical Society of Trinidad and Tobago.

Dr. Williams, a Trinidadian graduate of Oxford University, and former associate professor at Howard, is assisting in adult education in the West Indies—especially in West Indian History—and is giving a series of lectures under the auspices of the Extra-Mural Department of the University College of the West Indies.

Library Assistants Pursue Course

Fourteen library assistants three from Trinidad, four from British Guiana, two each from Grenada and Barbados and one each from St. Vincent, St. Lucia and Monserrat have begun a five-week course at the Regional Library Headquarters, Port of Spain. The course open to library assistants who have had at least one year of practical work, is to enable them to qualify for entrance to the British Library Association. Theoretical and practical, it consists of lectures, film shows, demonstrations, practical work and field service in rural pres.

Doctor Oscar Pacheco

Physician and Surgeon

From the University of Pennsylvania, U. S. A.

SPECIALTY:

Diseases of Women

Office: 75 yards West of the Colegio de Señoritas, San José

HOURS: 10 - 12 m. - 2 - 4 p. m.

FERRETERIA UNIVERSAL

150 yards North of El Gallito - At the Corner

RODRIGUEZ & ECHEVERRIA LTDA.

Telephone 4709

SAN JOSE

Post Box 1471

"FLYING WHEEL" PAINTS

All kinds of Hardware, including Screen Wire in Widths of 30, 36 and 48 inches. Shoemaking Material and Electrical Equipment. And everything else for all branches of service on farms etc.

FOR SALE CHEAP

Bar Restaurant and Coffee Shop: with living quarters.
Situated in the heart of the capital. Known as

GOLFITO BAR

Contains a stock of National Liquor plus all modern fixtures. 300 yards South of Banco de Seguros. This establishment guarantees a daily Sale which can produce more than ten times the amount of the monthly rental. For further information, write to Golfito Bar, Post Box 779 San Jose.

Or Room No. 8 Front of Catholic Church Limon

MERCHANDISE CLUBS

Cheap Store - Kader Furniture

- de -

MOISES KADER F.

We remind the members of the Clubs that failure to pay three consecutive quotas they forfeit all rights.

Make your payments weekly

Barbados Signs Oil Pact with U. S. Firm

The Government of Barbados has signed an agreement with the American Gulf Oil Corporation, giving them a prospecting license for four years over about half the area of the island. The area covers about 85 square miles and includes St. Lucy, St. Peter and St. Andrew.

The company has been given the right also to prospect in certain territorial water. Excluded are the natural gas wells in St. Joseph, St. Thomas

and Christ Church.

The company has the right to lease 50 per cent of the prospecting area in one or more lots for 21 years, renewable for a further 21 years. Royalty is fixed at 12½ per cent for 21 years.

British Union Oil and Trinidad Leascholds, who were also negotiating with the Barbados Government, broke off negotiations when the Government would only offer them prospecting rights over 55 per cent of the island, instead of over the whole.

U. N. I. A. Executive Conference Costa Rica District May 31, 1950

To All Divisions, Branches and Chapters; also Committees and Personnel of the U. N. I. A. and A. C. L. of the Costa Rica District:

This is to advise all concerned that the Conference in extra-ordinary sitting at the Estrada Liberty Hall on Sunday May 28, 1950 approved the following appointments:

1 Mr. Félix A. Hall of Saborio promoted from assistant Field Worker to Field Worker.

2 Miss Doris A. Holness of Limón appointed Field Worker.

3 Mr. Robert B. Brown of Moin appointed Field Worker.

Any and all courtesies extended to the Field Workers and their sides have the appreciation of the Conference.

I have the honor to be,

ROBERT B. BROWN, Secretary Executive Conference U. N. I. A. & A. C. L. Costa Rica District.

under the Colonial Development and Welfare Empire Training Scheme.

The Queen's College masters are J. J. Niles, B. A. who will undergo a three year course for the Bachelor of Science (Special) in Zoology or Botany; H. R. Persaud, B. A.—a one-year diploma course in Education followed by a one-year post graduate course in History; and W. H. Smith—a four year course for the B. Sc. (Special) in Chemistry.

The other scholarships will enable the recipients to qualify in Geology, Chemistry, Agriculture, and Entomology.

EL ATLANTICO
LIMON, COSTA RICA

Money Is Scarce!! Don't Throw It Away!! Save Every Day In

LA PROVEEDORA

Look over this list of prices, remember that we give you clean, high quality merchandise and exact, honest weight, 16 ounces in every pound guaranteed

Pablum.....	2.05	Lizano Tabasco....	0.85	Three-in-one Oil...	.50 ea.	Klim	4.50 tin
Black Beans.....	0.55 lb.	Jade Soap.....	.65 ea.	Lux Soap.....	1.00 ea.	Narciso Soap50 ea.
Black Eye Beans..	0.60 lb.	Hunts Asparagus, 10 oz...	4.00 tin	Log Cabin Syrup..	4.50	Dodge Peaches.....	2.00 tin
White Beans.....	0.65 lb.	Camay Soap.....	0.95 ea.	Kerosene45 bot.	Nido Powdered Milk	4.50 tin
Santamaría Vinage.....	1.75 bot.	Rice.....	0.65 lb.	Island Palm Soap.	.85	Calumet Baking Power 8 oz...	1.35 tin.
Lizano English Sauce.....	.85	Horse & Mule Shoes	1.60 lb.	Sugar.....	0.50 lb.	Venededor Cooking Oil	3.90 bot.
Fiesta Wine.....	5.25 bot.	Sanitone Health Soap	.80 ea.	Condensed Milk Large....	1.60 tin	Ovomaltina.....	2.75 tin.
Royal Powdered Milk.....	4.00 tin.	Codensed Milk Small....	0.60 tin	Evaporate Milk, small.....	.50 tin.	Swan Soap	1.00 ea.
Muscated Wine.....	10.50 bot.	Coffee.....	2.80 lb.	Wire Sponges50 ea.	Tallarines 4 oz.	.45 pk
Canal Wine.....	6.00 bot.	Sirena Sardines 5oz	0.90 tin			Spaghetti.....	.85 lb.
Sirena Sardines 8 oz.	1.45 tin.	Monarch Sardines 15 oz...	2.00 tin.				

We specialize in despatching orders to people who live on the line. Everything packed with special care so that it arrives in perfect condition. Give us a trial

order and see how much you save.

Special, wholesale prices on quantity sales.

LA PROVEEDORA - Puerto Limon